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Referat skolebestyrelsesmøde på Thurø Skole (virtuelt) 
20. januar 2021, kl. 19.00 - 20.30 
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Godkendelse af referat fra seneste møde i oktober.  

Referatet blev godkendt. 
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Nyt fra Thurø Skole. 

Ledelsen: 

• Ny ledelsesstruktur på Thurø Skole – Ulla Ellyton stopper + ny ansættelse 

Ulla havde sidste arbejdsdag på skolen i fredags den 15. januar 2020. Vi kunne 

desværre ikke holde en afskedsreception for Ulla, men vi håber meget at kunne sige 

pænt farvel til hende på et senere tidspunkt.  

 

Fremover bliver det Annemette og René der udgør ledelsen på Thurø Skole. Vi har før 

jul ansat ny pædagog og SFO-koordinator Betina Hjorslev, som kommer fra 

Ørkildskolen afd. Byen. Betina har første arbejdsdag 1. marts 2020. Fremover bliver det 

Annemette der bliver SFO-leder, da hun har en del med indskolingen og ForårsSFO at 

gøre i forvejen. RF vil blive afdelingsleder for mellemtrinnet og opgaver vil blive fordelt 

mellem de to. Udover en SFO-koordinator skal der udpeges en koordinator mere med 

fokus på (inklusion/læringsvejledning). Når vi ved mere, vil bestyrelsen blive orienteret. 

 

• Personale, ekstra hænder 

Vi ansatte en lærer (Line Grunnet) den 1.9.2020 for pengene i puljen ”ekstra hænder”. 

Siden er den pågældende lærer gået ind i et barselsvikariat, men har stadig lidt timer 

som ekstra hænder. Mette E., som har været på barsel, er vendt tilbage pr. 19.1.2021. 

og bruges pt. ”ektra hænder” i nødpasningen på skolen og i forbindelse med sårbare 

elever. 

 

• Permanente håndvaske 

Kommunalbestyrelsen har bevilget 3 udendørs håndvaske som er opsat ved D-

bygningen. Dermed er der varmt vand i hanerne til børnene, når de kommer tilbage. 

Forventeligt vil der være fokus på håndhygiejne et godt stykke tid endnu. 

 

 

• Ordblindetræning 

Svendborg Kommune har også i år satset stort på at give de ordblinde elever et løft. 

Dette tilbud har været målrettet alle folkeskoler i kommunen og 4 elever fra Thurø 

Skole har deltaget her i uge 3. Det er planen, at der efterfølgende vil være et 

mentorforløb, som skal følge op. 

 

 

• Kompetenceudviklingsforløb v. Lene Heckmann bilag 

Vi skal i løbet af foråret arbejde videre med PLF (Professionelle LæringsFællesskaber). 

Der skal uddannes teamkoordinatorer (fokus bl.a. på mødeledelse, struktur omkring 

møderne etc.). 

Koordinatorer skal udpeges. Der har været en proces, som sluttede i fredags, hvor man 

som medarbejder har kunnet melde sig.  

 

Det er planen at Lene Heckmann kommer ud i løbet af foråret og laver forløb. Det er 

bl.a. meningen at Lene skal følge koordinatorerne i deres arbejde. 
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• Trivselsmåling 

Den årlige nationale trivselsmåling for eleverne udsættes pga. Corona. 

 

 

• Nationale test 

Skal gennemføres som hidtil planlagt. Dog forventes perioden udskudt/udvidet.  

 

 

• Fjernundervisning og nødpasning – kort status fra lærerne 

Sidst vi havde personalemøde, havde vi en inspirerende runde. Der er generelt en god 

disciplin blandt eleverne og der er generelt gode erfaringer fra nu. 

Til forskel for sidste gang, har vi denne gang skullet have mere struktur og mere 

faglighed end det var tilfældet tilbage i marts, hvor vi mere var på en øvebane. 

 

 

Svendborg Kommune:  

• Lokale prioriteringer – status nedrivning af huse – Økonomi - møde med Elverdal  

Vi har ansøgt om midler til området ved de nedrevne huse. Husene er så godt som 

tømt nu og vi forventer, at de skal rives ned omkring vinterferien eller umiddelbart 

herefter. Der eksisterer nogle centrale midler, som vi håber at kunne få del i.  

 

Når vi har noget visuelt fra Elverdal at forholde os til skal elever, lærere og bestyrelse 

inddrages (Anne og Jens). AL har foreløbig sendt input fra elever, medarbejdere og 

bestyrelse til Elverdal som inspiration.  

 

Skolebestyrelsen drøftede og besluttede at sende brev til Børn- og Ungeudvalget med 

en forespørgsel til evt. at finde nogle penge, som kan komme Thurø Skole og Thurø til 

gode. Sidsel laver udkast til brev til Børn- og Ungeudvalget og fortæller om historikken 

og en inddragende proces. Udkastet sendes til skolens ledelse, som kan supplere. 

 

 

• Status elevtal Forårs SFO 

Vi forventer 38 skolestartere, som skal i ForårsSFO den 6. april 2021. Der er også i år 

en del elever udefra, som har tilvalgt Thurø Skole, hvilket er rigtig positivt.  

 

 

• MakerSpace 

Svendborg Kommune satser stort på dette. Der vil på sigt blive indrettet et lokale med 

alverdens grej og teknologi på Nymarkskolen, som kan bruges af alle skoler. Hver 

skole får herudover en ”lokal pakke” med materialer og inspiration ud. 

 

 

• STUK s Datavarehus Måske til bestyrelsesarbejdet? 

https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/s%C3%A5dan-kan-skolebestyrelsen-bruge-

data-i-arbejdet?fbclid=IwAR1obg94ZhVsU5Il5NAICOOdIyExWEL5ibzVMiEM81-

NuMaZeRRoFu4ur_4 

 

Er undervisningsministeriets samling af data, som man som bestyrelse kan fordybe sig 

i og lade være udgangspunkt for relevante drøftelser i bestyrelsen. 
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Forældreperspektiver fra skolebestyrelsen vedr. 

Coronaundervisning/fjernundervisningstid 

Godkendelse af bilag samt drøftelse af den nuværende undervisning- Bilag 

 

Bilaget er udsendt til alle medarbejdere selvom det endnu ikke er endelig godkendt. 

https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/s%C3%A5dan-kan-skolebestyrelsen-bruge-data-i-arbejdet?fbclid=IwAR1obg94ZhVsU5Il5NAICOOdIyExWEL5ibzVMiEM81-NuMaZeRRoFu4ur_4
https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/s%C3%A5dan-kan-skolebestyrelsen-bruge-data-i-arbejdet?fbclid=IwAR1obg94ZhVsU5Il5NAICOOdIyExWEL5ibzVMiEM81-NuMaZeRRoFu4ur_4
https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/s%C3%A5dan-kan-skolebestyrelsen-bruge-data-i-arbejdet?fbclid=IwAR1obg94ZhVsU5Il5NAICOOdIyExWEL5ibzVMiEM81-NuMaZeRRoFu4ur_4
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Bestyrelsen godkendte bilaget. 

Input fra forældre: 

• Det fungerer over al forventning og har kørt fra dag 1. 

• Grundigt og anvendeligt informationsniveau i ugebrevene. 

• Der har været mere struktur end i foråret og en god og varieret læringsform (fx er der 

fælles introduktion og herefter arbejdes der med læringsmakkere i mindre rum). 

• Der er plads til lidt sjov og leg til sidst på dagen – det er dejligt og vigtigt. 

• Der sker tydeligvis læring. Børnene lærer virkelig noget og er optaget af faglige ting 

herhjemme. 

• Det går over al forventning og der er fuldstændig styr på det.  

• Fedt at opleve hvor kreative lærerne er bl.a. ift. at gøre eleverne aktive (variation med 

fx tegning, englehop mm.) 

• Man er kommet ud over stepperne fra dag 1 og har taget erfaringerne med fra foråret. 

Meget imponerende. 

• Nogle børn fortæller, at de faktisk lærer mere i denne undervisningsform end normalt. 

• Den struktur, der er sat denne gang er guld værd (i forhold til i foråret) 

• Kreative lærere, som udfordrer eleverne (fx ift. dokumentation, tage billeder 

undervejs) 

• Det kan være en udfordring at skulle hjælpe sit barn, hvis det har nogle særlige 

udfordringer, men generelt går det rigtig fint. 

• Det fungerer godt når de tjekker ind om morgenen. 

• Lærerne har været gode til at kommunikere til os forældre om hvad vi kan forvente på 

de enkelte dage. 

• Små grupper i løbet af dagen, hvor man også har noget socialt sammen med nogle 

klassekammerater, fungerer godt. 

• Fedt at der er kommet flere fag med ind og at lærerne er blevet mere modige (fx i 

forhold til idrætsundervisningen, billedkunst og madkundskab (forløbet med æg var 

fantastisk)) 

 

 

Det blev foreslået at teamet skulle invitere til et kort virtuelt forældremøde, hvor der kan 

forventningsafstemmes/justeres, såfremt fjernundervisningen vil trække ud.  

 

Bestyrelsen opfordrede også til at gennemføre 3-partssamtaler, hvilket også er hensigten. 
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Brugertilfredshedsundersøgelse 

Bilag 

 

Der er lavet en landsdækkende undersøgelse, hvor brugertilfredsheden i skoler og SFO er 

blevet kortlagt.  

 

Parametrene var bl.a.: Undervisning, trivsel, skole/hjem-samarbejde, indsats mod mobning og 

samarbejde med skolens ledelse. 

 

Thurø Skole placerer sig flot i undersøgelsen, og bestyrelsen opfordrede til at den blev lagt ud 

på hjemmesiden. 
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Eventuelt 

 

 

Referent RF 


